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پیروزی نابغه تنیس روی میز در جهان
بنیامین فرجی نابغه تنیس روی میز ایران در رده سنی 
زیر ۱۵ سال مسابقات قهرمانی جهان با غلبه بر حریف 
سوئدی خود به مرحله یک شانزدهم نهایی صعود کرد. 
در اولین روز مسابقات قهرمانی نوجوانان جهان در 
بخش انفرادی، بنیامین فرجی به مصاف آدام والین از 
سوئد رفت و با نتیجه ۴ بر یک به برتری رسید. فرجی 
در گیم های اول، دوم، چهارم و پنجم به برتری رسید 
و در گیم سوم بازی را به نماینده کشور میزبان واگذار 
کــرد.  ملی پوش کشورمان در مرحله یک شانزدهم 
نهایی با برنده دیدار ژاپن و هنگ کنگ دیدار می کند. 
مسابقات فینال قهرمانی نوجوانان و جوانان جهان با 
حضور برترین های دنیا از ۲ تا ۱۰ آذرماه در هلسینبورگ 

در جریان است.

تنها صدرنشین رنکینگ کشتی  آزاد
آخرین رده بندی کشتی گیران آزاد جهان در سال جاری 
میلادی اعلام و نام رحمان عموزاد به عنوان تنها ایرانی 
صدرنشین در آن دیده می شود. اتحادیه جهانی کشتی 
آخرین رده بندی کشتی گیران برتر در سال ۲۰۲۴ را با 
توجه به نتایج بازی های المپیک، مسابقات قهرمانی 
جهان و قــاره و همچنین مسابقات رنکینگ در این 
رده بندی مورد بررسی قرار داده است. رحمان عموزاد 
این  در  صدرنشین  ایرانی  تنها  کیلوگرم   ۶۵ وزن  در 
رده بندی است و نکته جالب اینکه هیچ کشتی گیری 
از امریکا در صدر اوزان مختلف کشتی آزاد قرار ندارد. 
کشتی گیران آزاد امریکا که در سال های اخیر عملکرد 
خیلی خوبی داشتند، سال گذشته و امسال عملکرد 
ضعیفی داشتند. حسن یزدانی هم در رده سوم وزن 

8۶ کیلوگرم است.

من ترکیبم را یکی دو تا تغییر می دادم

 پروین: تیم ملی باید حداقل
یک مرحله بالا برود

ــا اظــهــارنــظــرهــای خــود همچنان  ــرویــن کــه ب علی پ
طرفداران فوتبال را به خود جذب می کند، این بار 
در مورد نتیجه پرسپولیس در دیدار با الریان صحبت 
کرده و همچنین در خصوص انتقادها از خوان کارلوس 
ــازی بــا الریان  ــورد ب ــت. او در م گــاریــدو نظر داده اس
خوب  خیلی  اول  نیمه  پرسپولیس  نظرم  گفت:»به 
بود و باید دو سه گل می زد، اما در نیمه دوم به نظرم 
ــد نباختند،  خیلی بد بــازی کردند. شانس هم آوردن
چون تیم الریان در نیمه دوم از این رو به آن رو شد؛ 

فوتبال است دیگر.«
سرمربی اسبق قرمزها با اشاره به تغییرات در ترکیب 
پرسپولیس چنین نظر داد:»من هم اتفاقاً همین ایراد 
را می گیرم اما به هر حال سرمربی است. من خودم 
وقتی سرمربی بودم، ترکیبم را یکی یا حداکثر دو تا 
تغییر مــی دادم. الان هر بازی شما پنج تغییر دارید و 
هنوز نتوانسته ارنج کامل دستش بیاید. به هر حال 
اینها مشکل است و باعث این نتایج می شود. تیم اگر 
ببرد مردم خوشحال می روند سرکار، باخت که کم دارد 
اما اگر مساوی کند، ناراحت می روند سرکار. باید دل 

مردم شاد شود.«

پروین در مورد انتقادها از تیم ملی ایران هم عنوان 
کرد:»من خودم انتقاد کردم اما تیم ملی صدر جدول 
است و دیگر نباید این قدر انتقاد کنیم. تیم ملی راحت 
به جــام جهانی خواهد رفــت امــا از الان فدراسیون 
فوتبال امکانات را فراهم کند تا حداقل یک مرحله در 
جام جهانی بالا برویم. الان جام جهانی ۴8 تیم است 

و باید حداقل یک مرحله بالا برود.«
پایان  در  ملی،  تیم  پیشین  سرمربی  و  کاپیتان  این 
در پاسخ به ادعــای بیرانوند مبنی بر اینکه بازیکنان 
فعلی تیم ملی بهترین تیم تاریخ ایران هستند، چنین 
واکنشی داشــت:»هــر کسی سلیقه خــودش را دارد، 

شاید هم آنها بهترین باشند.«

ورزش ایران

رقــابــت هــای وزنـــه بـــرداری قهرمانی 
جهان از ۱۶ آذرمــاه در منامه بحرین 
آغاز می شود که با وجود اعلام لیست 
نهایی مردان، کوروش باقری مشاور 
از  اســت  ــان معتقد  زن تیم ملی  فنی 
مــیــان چــهــار وزنـــه بـــردار اردونــشــیــن، 
دو نفر شانس بیشتری بــرای حضور 
در ایــن مسابقات دارنـــد. البته بعد 
از رکوردگیری تنها زینب رزاقــی جواز 

حضور در جهانی را پیدا کرد.
او در آستانه اعــزام ملی پوشان دختر 
کشورمان گفت: »در حال حاضر چهار 
وزنه بردار در تمرینات هستند و برای 
اینکه حق هیچ یک از آنها ضایع نشود، 
دیروز یک رکوردگیری انجام شد و هر 
وزنه برداری که به حدنصاب های تعیین 
شده دست پیدا کرد به منامه می رود. 

البته لیست چهارنفره به کنفدراسیون 
آسیا ارسال شده و هیچ مشکلی برای 
حضور آنان در رقابت های جهانی وجود 
نــدارد، اما با توجه به رکوردهای ثبت 

شده، رزاقی به این مهم رسید.
مشاور فنی تیم ملی زنان در خصوص 
شانس کسب مدال دختران در این 
میدان جهانی هم مطرح کرد: »انتظار 
ــدوارم  ــی ــی ام ــدارم ول کسب مـــدال نـ

بهترین حد نصاب خود را در مسابقات 
ثبت کند.«

باقری همچنین از حضور ۱۱ وزنه بردار 
ــران در  ــ نـــوجـــوان و جـــوان دخــتــر ای
داد:  خبر  قطر  آسیایی  رقــابــت هــای 
»در حـــال حــاضــر ۱۱ وزنـــه بـــردار در 
تمرینات به سر می برند و تمامی آنها 
کــه شانس مدالند بــه دوحــه اعــزام 
می شوند. با توجه به نتایج ثبت شده 

در استارت اولیه این رویداد، امیدوارم 
ــرداران دختر نوجوان و جوان  وزنــه ب
کشورمان مدال های رنگارنگی بگیرند. 
موجود  وضعیت  از  من  بگویم  باید 
وزنه برداران راضی هستم و معتقدم در 
مدتی که با آنها کار کرده ام، پیشرفت 
محسوسی کرده اند و دلیل آن مقایسه 
ــده آنــان  ــای کــســب شـ ــاب ه ــص ــدن ح
نسبت به سال گذشته اســت. البته 
تعدادی افراد بر خلاف من معتقدند 
ــرداری بانوان  ــه ب که پیشرفتی در وزن
مشاهده نمی شود که من به نظر آنان 

احترام می گذارم.«
او در پــایــان بــا حمایت از بــرگــزاری 
لیگ وزنــه بــرداری بانوان تأکید کرد: 
»معتقدم برگزاری لیگ فرصتی برای 
حمایت از وزنه برداران دختر کشورمان 
است. سال گذشته لیگ در یک هفته 
برگزار شد ولی امسال در دو هفته و 
به میزبانی شهرهای رشت و همدان 
برگزار خواهد شد و امیدوارم از دل 
این لیگ بتوانیم وزنه برداران خوبی را 

شناسایی کنیم.«

لیگ نخبگان آسیا در حالی اولین دوره 
خــود را سپری می کند که استقلال و 
پرسپولیس به عنوان نماینده فوتبال 
ایران، در نتیجه گیری ناکام بوده اند و در 
مجموع ۱۰ بازی، تنها به یک برد دست 
پیدا کــرده انــد. این در شرایطی است 
که هر دو تیم از سرمربیانی خارجی 
که  می برند  بهره  ــود  خ نیمکت  روی 
سابقه موفقیت در لیگ های مختلف، 
به خصوص در مصر و قاره آفریقا را در 
کارنامه خود دارند ولی با حضور پیتسو 
موسیمانه و خــوان کــارلــوس گاریدو 
هم نتوانسته اند کاری از پیش ببرند. 
ــلال چــراغــپــور کــارشــنــاس فوتبال،  ج
ــاره چرایی  ــران« درب در گفت و گو با »ای
ایــن مسأله چنین توضیح داد: »این 
مــوضــوعــی اســت کــه بــایــد بــه صــورت 
آسیب شناسانه آن را مورد ارزیابی قرار 
می کنیم  فکر  وقت ها  خیلی  ما  داد. 
که مربیان داخلی مان با هم تفاوت 
دارنــد و وقتی نتیجه نمی گیرند، آنها 
را تغییر می دهیم. در حالی که دانش 
این مربیان در یک سطح است. همه 
آنها در یک سیستم آموزشی با مدرس 
مربیگری  مــشــتــرک،  درس  ح  طـــر و 

آمــوخــتــه انــد. البته چند مــربــی هم 
خارجی  مربی  بینش  بــا  کــه  هستند 
در فوتبال ما کار می کنند ولی آنها هم 
موفق نبوده اند. مثل جــواد نکونام، 
خداداد عزیزی یا مهدی مهدوی کیا و 
علی دایی که در خارج بوده اند ولی در 
مربیگری فوتبال ایران چندان موفق 
نبوده اند. آمــوزش مربیان هم توسط 
ــورت گرفته کــه در سطوح  کسانی ص
خیلی پایین فوتبال بــازی کــرده انــد و 
درس های AFC را که خودش به صورت 
ناقص ارائه می شود، به مربیان جوان 
آموزش می دهند. این در حالی است که 
بیش از 7۰ درصد درس های مربیگری 
فیفا، در فوتبال ما آموزش داده نشده 
است. مثلاً استراتژی های ۲۵ گانه در 
فوتبال ما آموزش داده نشده و فقط به 
گوش تعدادی از مربیان خورده است. 
بازیکنانی هم که پرورش پیدا می کنند، 
زیردست همین مربیان رشد می کنند. 
در نتیجه یک نسلی به وجــود می آید 
که از لحاظ دانــش بــازی عقب افتاده 
هستند و بی سواد بازی می کنند. ممکن 
است خود بازیکن به مرور به این نتیجه 
برسد که چه زمانی دریبل بزند یا پاس 
دهد ولی اگر به این تجربه نرسد، چیزی 

از طرف مربی به او نمی رسد.«
او ادامه داد: »در این شرایط به دنبال 
ــی خـــارجـــی رفــتــه ایــم و  ــرب جـــذب م
بزرگترین مربی خارجی که به فوتبال 
ما آمده، کارلوس کی روش بوده است. 

سال ها مربی منچستریونایتد بوده و 
تا سرمربیگری رئال مادرید هم پیش 
رفت و با تیم جوانان پرتغال، دو بار به 
قهرمانی جهان دست یافته و سرمربی 
تیم ملی پرتغال هم بود. بنابراین مربی 
کوچکی نبود. او تمام توانش را گذاشت 
و دو بار تیم ملی ما را به جام جهانی برد 
ولی کار دیگری نتوانست انجام دهد 
و در دو جام ملت های آسیا هم ناکام 
 player« :بود. برای اینکه فیفا می گوید
در  بازیکنی  چــه  یعنی   »available
دسترس داری؟ بنابراین اگر تمرینات را 
منظم کنی و خودت هم بهترین مربی 
جهان باشی، باز هم می پرسند بازیکن 

کلیدی چه تعداد داری؟«
چراغپور یــادآور شد: » در این شرایط، 
گفتند حالا که بازیکن نداریم، از خارج 
بازیکن بیاوریم ولی تیم های ما در تله 
ایجنت ها افتادند و بازیکنان خارجی 
ــورده و سطح  درجــه چندم، آسیب خ
پایین وارد فوتبال ما شدند و این بیماری 
به فوتبال مان وارد شــد. البته برخی 
بازیکنان مانند رافائل سیلوا دفاع وسط 
استقلال و گئورگی گولسیانی دفاع وسط 
پرسپولیس بازیکنان خوبی هستند که 
اگر در دفاع تیم ملی بازی می کردند، 
مشکل خط دفاع ایران حل می شد ولی 
اکثر خارجی ها بازیکنان آسیب دیده ای 

هستند که به فوتبال ما می آیند.«
در این میان، می توان گفت که تیم های 
عربستانی و قطری با بازیکنان خارجی 

بین المللی، از ما جلو افتاده اند. چراغپور 
در این بــاره عنوان کــرد: »بله تیم های 
عربی این گپ و در واقع نقاط ضعف شان 
را با بازیکنانی مانند کریستیانو رونالدو، 
فرانک کسیه، روبرتو فیرمینیو و خوسلو 
پر می کنند ولی ما بازیکنان آسیب دیده 
خارجی جذب می کنیم. تأثیر حضور این 
بازیکنان بزرگ این بوده که ژاپنی ها از 
3۰ سال پیش گفتند که اگر مهاجمان 
در حال بازنشستگی سطح بالا مانند 
زیکو یا گری لینه کر را جذب کنیم، باعث 
می شود مدافعان سطح بالا تولید شود. 
چون دفاع در مقابل فورواردهای نابغه 
خوب می شود و دفاع های خوب هم، 
فورواردهای بومی خوبی تولید می کنند. 
خوب  عربی  تیم های  مدافعان  البته 
شده اند و مثل سابق نیستند که بتوان 
از آنها رد شــد. ایــن نشان می دهد که 
حریفان در حال پیشروی هستند و این 
با نتیجه گیری تیم هایی مانند اندونزی و 
فلسطین برابر عربستان و کره جنوبی در 
مقدماتی جام جهانی خود را نشان داد.«

این کارشناس صحبت هایش را  اینگونه 
ــه داد: »در نهایت به ایــن نتیجه  ادام
می رسیم که بیشتر از اینکه چه مربی ای 
داشته باشیم، مهم این است که چه 
بازیکنانی در دسترس هستند. بنابراین 
نیاز  بنیادی  تجدیدنظر  به  ما  فوتبال 
دارد و این موضوع زمان بر است و برای 
رسیدن به ریل اصلی به ۱۰ سال زمان 

نیاز داریم.«

در یکی دیگر از بازی های هفته پنجم لیگ قهرمانان 
دو آسیا و از گروه A، تراکتور از ساعت ۱۹:3۰ امروز 
ــی میزبان الــوکــره اســت.  ــاه راشـــد دب ــگ در ورزش
سرخپوشان تبریزی در شرایطی در این مسابقه 

به میدان می روند که در آخرین بازی شان در 
با نتیجه پر گل هفت بر صفر  ایــن رقابت ها 

روشن را در هم کوبیدند و با ۹ امتیاز 
ــازی صدرنشین شدند.  از ســه ب

با این حال، شاگردان دراگان 
اسکوچیچ، پس از تعطیلات 
فیفادی به مشکل خوردند و 
با شکست خانگی دو بر یک 

از جــام حذفی  برابر گل گهر، 
خیلی زود کنار رفتند. موضوعی 

که ناراحتی پرشورها را در پی 
داشت و حالا تراکتورسازان 

به دنبال جبران نتیجه بازی قبل در بازی آسیایی 
هستند و باید دید می توانند رکورد صددرصد پیروزی 
خود را در مرحله گروهی این فصل حفظ کنند یا نه. 
این در حالی است که الوکره با 3 امتیاز از دو مسابقه 
در رده دوم لیگ قهرمانان قــرار دارد. شاگردان 
اسپانیایی  رامیرز  آنخل  میگوئل 
که با کسب ۱۴ امتیاز از ۱۰ بازی 
در رتبه پنجم لیگ ستارگان قطر 
قرار دارند، دو دیدار اخیر خود برابر 
الاهلی و الغرافه را با برد پشت سر 
گذاشتند و دنبال جبران نتیجه بازی 
رفت برابر تراکتور خواهند بود و 
باید دید یاران عبدالکریم حسن 
که در بازی رفت، سه بر صفر مغلوب 
تراکتور شدند، این بار چه عملکردی برابر 

نماینده ایران خواهند داشت.

امید عالیشاه کاپیتان پرسپولیس در بازی مقابل 
الریان و در برخورد سر به سر با بازیکن حریف 
بشدت آسیب دید و به بیمارستان منتقل شد. 

شدت مصدومیت او به حدی نگران کننده 
بود که احتمال ضربه مغزی او داده شد. 
اما در همین بــاره، باشگاه پرسپولیس در 
خود  کاپیتان  وضعیت  آخــریــن  خصوص 

طی گزارشی اعــلام کرد در بیمارستان 
اقدامات تشخیصی لازم انجام شده 

و از نواحی سر، صورت، گردن و 
ستون فقرات، سی تی اسکن 
گرفته شد. در ناحیه ستون 
فقرات و گردن مشکلی نبود 
سینوس ها  نــاحــیــه  از  امـــا 
ــواردی مشاهده  و بینی، مـ
متخصص  آن،  طی  که  شد 

گوش و حلق و بینی و جراح 
اعــصــاب، ایــن بازیکن را مورد 

معاینه قرار دادنــد. نظر متخصص جراح و 
اعصاب با توجه به ضربه شدیدی که به سر 

بازیکن وارد آمده بود، بستری شدن بود تا تحت 
نظر باشد و در ۲۴ ساعت، سی تی اسکن دیگری 
گرفته شود تا ترخیص وی با خاطر آسوده انجام 

شود. همچنین بینی عالیشاه به دلیل ضربه 
وارد شــده نیاز به عمل جراحی دارد که 
تصمیم گیری برای زمان این عمل نیز پس 

از دریافت جواب سی تی اسکن دوم انجام خواهد 
در  حضور  سابقه  که  پورعلی گنجی  مرتضی  شــد. 
لیگ قطر و السد را نیز در کارنامه دارد، دقایقی بعد 
از سوت پایان بازی راهی بیمارستان حمس جنرال 
السد شد و پیگیر وضعیت عالیشاه بود. مدافع 
مازنی پرسپولیس درباره آخرین وضعیت عالیشاه 
اخبار امیدوارکننده ای را نسبت به آنچه که پیش 
ح کــرد و گفت:  از ایــن شایعه شــده بــود مطر
»خوشبختانه شرایط بهتر است. خدا را 
بهتر  چیز  همه  شکر  مرتبه  صدهزار 
است. متأسفانه ابروی امید شکافته 
شده و یکی از دندان هایش هم 
افتاده و مشکل خاصی ندارد 
مجرب  پزشکان  نظر  تحت  و 
ــرار دارد و خــدا را شکر   اینجا ق

مشکلی ندارد.«
گفتنی است در کنار تمام رقابت ها و 
کری خوانی ها، تعداد زیادی از هواداران 
شدید  مصدومیت  از  پــس  استقلال 
پیام های  او  پست های  زیــر  عالیشاه، 
نوشتند  انگیزشی  و  کننده  ــگــرم  دل
آرزوی سلامتی کردند که در  برایش  و 
نوع خود بسیار ارزشمند بــود. کاپیتان 
بــازی  ایــن مصدومیت،  بــا  پرسپولیس 
بعدی این تیم برابر الشرطه در لیگ 

نخبگان آسیا را از دست داد.

جلسه  دیـــروز  ورزش  ــر  وزی دنیا مالی  احمد 
تخصصی بــا مــســئــولان فــدراســیــون شرایط 
وزنــه بــرداری را برگزار کــرد. او در این جلسه 
ــال آیــنــده را  ــوی در رویــدادهــای س حضور ق
بــازی هــای آسیایی  مقدمه حضور موفق در 
بازی های  »در  گفت:  و  دانست   ۲۰۲6 ســال 

ــی جـــزو  ــ ــام ــ کـــشـــورهـــای اس
هستیم  پرافتخار  کــشــورهــای 
ــی بـــرای  ــل و ســـال آیـــنـــده را پ
بازی های آسیایی ناگویای ژاپن 

می دانیم.«
ــر ورزش و جــوانــان معتقد  وزی
است باید روی اوزان سبک وزن 
و میانی وزنه برداری بررسی های 
کارشناسی صورت بگیرد: »باید 
آسیب شناسی در اوزان سبک 

ــرداری صـــورت بــگــیــرد. باید  ــه بـ و میانی وزنـ
به  توجه  با  قهرمانی  پایگاه های  ایجاد  روی 
بررسی های  استان ها  از  شما  شناخت های 
خوبی شکل بگیرد. ما در این خصوص حتی 
با استان ها جلسه می گذاریم. باید تمهیداتی 
شکل بگیرد تا فاصله فدراسیون و هیأت های 
ــاد نباشد و ما چـــاره ای جز بحث  زی استانی 

پایگاه های قهرمانی نداریم. ما ظرفیت خوبی 
ــرداری داریــم. در بخش تجهیزات  ــه ب در وزن
با وزارت نفت به توافق رسیدیم که بتوانیم 
داشته  وزارتخانه  این  طریق  از  را  منابع  آن 
باشیم.« دنیا مالی با اشاره به رشد وزنه برداری 
زنان ایران تأکید کرد: »می خواهیم در حوزه 
اما  باشیم  داشته  رشد  بانوان 
نتایج حال حاضر رضایتبخش 
ــوزه  نــیــســت. الــبــتــه در ایـــن ح
مرد  مربیان  از  استفاده   ــرای  ب
دارد.  وجــود  محدودیت هایی 
ــان زن  ــی ــرب ــر بــتــوانــیــم از م اگـ
استفاده  بانوان  بــرای  خارجی 
کنیم، اتفاقات خوبی به صورت 
خ خواهد داد و باید  ریشه ای ر
دید چنین امکانی وجــود دارد 
یا خیر.« وزیر ورزش و جوانان در پایان گفت: 
ــاره ای به فرصت کرد، آن  »رئیس  جمهور اش
ــرای اینکه یک سری  ــت ب هــم تــوافــق در دول
فدراسیون ها اسپانسر صنعتی یا پتروشیمی 
داشته باشند تا شرایط بهتر شود. این استمرار 
کار ما به خاطر بازی های المپیک ۲۰۲۸ است و 

امیدوارم اتفاقات خوبی رقم بخورد.«

شانس مدال آوری دختران در رقابت های رده سنی وزنه برداری بالاست
دنیا مالی در جلسه تخصصی وزنه برداری:

تراکتور امروز به مصاف الوکره می رود

بهبود کاپیتان پرسپولیس پس از وضعیت نگران کننده

سال آینده پلی به ناگویا استباقری: انتظار کسب مدال ندارم ولی امیدوارم
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